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Política
DIUMENGE

15 D’ABRIL DEL 20076 el Periòdic d’Andorra

PROPOSTA DE REGULACIÓ DE LES PARRÒQUIES

La reforma comunal vol millorar el
dret a la informació dels consellers
b b

JAUME VENTURA*
ESCALDES-ENGORDANY

33 Bartumeu i altres membres del Grup Socialdemòcrata, en una sessió recent al Consell.

TONY LARA

El text diu que
«tenen dret a rebre
més dades dels
ordres del dia»

També demana
que s’afegeixi un punt
de precs i preguntes
a cada consell

E
n el marc de la regulació
dels comuns que va propo-
sar el Grup Parlamentari
Socialdemòcrata hi ha un

punt en què es fa un esment espe-
cial: la «millora del dret a la infor-
mació dels consellers». És per això
que el text diu que «els consellers te-
nen dret a rebre informació sufi-
cient i completa dels assumptes ins-
crits a l’ordre del dia de les sessions
del consell del comú». A més, el do-
cument indica que «poden demanar
informació i documentació comple-
mentària sobre qualsevol assumpte
d’interès per al comú». Aquesta peti-
ció s’hauria de fer directament al
cònsol major, que tindria un termi-
ni de cinc dies per pronunciar-se.
Tot i això, la sol.licitud podria ser de-
negada «per motius justificats d’in-
terès públic, quan es posi en perill
evident el funcionament del servei o
per protegir l’honor i la intimitat de
les persones concretes».

A aquests punts s’ha d’afegir la
demanda segons la qual l’ordre del
dia de les sessions del consell de
comú ha d’incloure un punt dedicat
als precs i preguntes dels consellers.
Aquestes qüestions s’haurien de pre-
sentar amb un mínim de 48 hores
d’antelació.

D’altra banda, la proposta social-
demòcrata també preveu millores
en el camp de les despeses i l’estruc-
tura de funcionament dels grups. És
per això que s’indica que «el pressu-
post del comú ha de preveure una

partida específica destinada a cobrir
les despeses de funcionament dels
grups polítics del comú. Aquesta as-
signació ha de ser proporcional als
vots obtinguts a les eleccions comu-
nals i als consellers escollits». A més,
també s’especifica que «cada grup
tindrà atribuït un espai per al cor-
recte desenvolupament de la seva
tasca».

COMISSIONS DEL CONSELL / Un altre
dels aspectes que es proposa millo-
rar són les àrees de l’organització ad-
ministrativa comunal, que es dema-
na que «quedin sota l’estudi d’una
comissió del Consell». A més, se sub-
ratlla que «la constitució d’una co-
missió especial de finances i comp-
tes és obligatòria».

On també es volen introduir can-
vis és en els camps de la junta de go-
vern i en el funcionament del con-
sell parroquial. De fet, es delimita
exactament qui forma la junta i no
es deixa la porta oberta a altres
membres del comú. S’especifica que
la junta «està integrada pels cònsols
major i menor i pels consellers ma-
jor i menor».

Pel que fa al règim de funciona-
ment, es demana que les sessions or-
dinàries tinguin lloc almenys un
cop cada dos mesos, quan fins ara
era cada tres. El que també varia és
la convocatòria de sessions extraor-
dinàries amb caràcter d’urgència,
que es vol que es notifiquin als con-
sellers amb 48 hores d’antelació, el
doble que fins ara. H
*jventura@andorra.elperiodico.com

apunts TOTHOM HI ESTÀ D’ACORD

< Un dels aspectes que crida més
l’atenció de la proposta és que,
curiosament, tothom hi està
d’acord. De fet, fins ara s’han
sentit poques veus (per no dir cap)
que mostri rebuig al text
socialdemòcrata, que hauria
d’entrar en vigor el 28 de
desembre. Tot i això, la majoria de
representants de les diverses

tendències destaquen que fins que
no puguin estudiar amb deteniment
la proposta no en podran fer cap
crítica, ja sigui positiva o negativa.

< De fet, l’únic que fins ara ha
exposat un aspecte negatiu del text
és el cònsol de la Massana, Josep
Maria Camp. El liberal se sorprèn
que hagi sortit a la llum un tema

que havia estat sobre la taula
d’alguna reunió de cònsols, però
que s’havia aparcat per tractar
temes que eren més urgents.

< Això sí, tots els cònsols també
coincideixen que a les seves
parròquies «no hi ha consellers de
primera o de segona ni problemes
de democràcia o informació»
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Connexió
Andorra-Àfrica
Es presenta Africand, una associació que vol
establir lligams entre el Principat i el continent

TONY LARA

33 Cooperació 8 Un moment de la reunió d’ahir.

Ahir va tenir lloc a l’Espai Obert,
seu del partit Verds d’Andorra, la
primera reunió constituent per
crear una associació africanoan-
dorrana sense ànim de lucre.
Aquesta associació té per objectiu
ser un punt d’informació i de re-
ferència sobre les diferents reali-
tats existents al continent africà.

Des de l’organització es va asse-
gurar que hi pot participar tothom
que tingui ganes de conèixer més

coses sobre el continent. També es
va assenyalar que «encara no s’ha-
via creat una plataforma en què
s’inclogués tant els residents com
els interessats a conèixer les diver-
ses realitats del continent». I és que
l’entitat vol crear una plataforma
amb diversos objectius: des de conèi-
xer què passa a la zona fins a rebre
assessorament per organitzar un
viatge. A més, vol ser un pont de
diàleg entre els immigrants i els an-
dorrans per trencar els estereotips.

La nova entitat organitzarà activi-

tats per promoure l’Àfrica pel que fa
a la diversitat i a la pluralitat, a més
de participar en la difusió de les cul-
tures africanes i afavorir trobades
d’animació, de diàleg, de comunica-
ció i de formació intercultural.

A la primera trobada van assistir-
hi persones procedents de diferents
països del continent africà, com ara
el Senegal, el Congo, el Marroc i
Algèria, a més d’andorrans.

Primer, els estatuts

La trobada va servir per aprovar els
primers estatuts de l’entitat i la jun-
ta directiva constituent, de la qual
s’ha establert una distribució parità-
ria quant a gènere i a distribució
geogràfica.

Cal destacar que pròximament es
presentaran els estatuts al Registre
d’Associacions del Govern per oficia-
litzar l’entitat i es convocarà l’assem-
blea general constituent. A més a
més d’això, l’associació està treba-
llant actualment en el logotip i la
pàgina web. H


